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Raadsinformatiebrief 
 2023-04 
 
Regionaal Crisisplan Veiligheidsregio Utrecht 2024 – 2027   
Op 30 maart is het ontwerp Regionaal Crisisplan Veiligheidsregio Utrecht 2024 – 2027 
verzonden naar de colleges. De VRU heeft alle gemeenten in de provincie Utrecht, dus ook 
de gemeente Leusden, uitgenodigd om een bestuurlijke zienswijze te geven. 
Het Regionaal Crisisplan (RCP) Veiligheidsregio Utrecht omvat een compacte beschrijving 
van de taken, verantwoordelijkheden en bevoegdheden met betrekking tot de maatregelen 
en voorzieningen die de regionale crisisorganisatie treft bij dreigende, voorzienbare, 
langdurige crisis en/of een flitscrisis.  
 
Eén van de uitgangspunten van dit crisisplan is dat er opgavegericht gewerkt wordt. De 
situatie die speelt bepaalt de structuur van de (crisis)organisatie en niet andersom. Door 
opgavegericht opschalen wordt ervoor gezorgd dat continu goed bekeken wordt welke 
functionarissen nodig zijn en welke niet. Wanneer er behoefte is aan een maatwerk 
crisisorganisatie kan er worden gewerkt met een operationeel kernteam (OTK) of, op 
verzoek van het bevoegd gezag of na advies van de Regionaal Operationeel Leider (ROL), 
een bestuurlijk kernteam (BKT). Dit is een flexibel en compact bestuurlijk team en de 
belangrijkste reden voor de inzet van dit team is de aanwezigheid van bestuurlijke 
vraagstukken en/of het voorbereiden van bestuurlijke besluiten die uiteindelijk door het 
bevoegd gezag genomen kunnen worden. 
 
Een ander uitgangspunt is het netwerk-gestuurd samenwerken met alle crisispartners. De 
partners werken samen met de regionale crisisorganisatie aan het voorzien en voorkomen 
van crises en het minimaliseren van de effecten in het verzorgingsgebied bij een crisis. De 
regionale crisisorganisatie functioneert hierin als verbindende factor. Specifieke kennis en 
expertise van netwerkpartners en VRU-collega’s op het terrein van crisisbeheersing wordt 
maximaal benut. Dit betekent ook dat de VRU zelf geen grote inhoudelijke expertise 
opbouwt bijvoorbeeld op het gebied van specifieke risico’s zoals cyber, uitval nuts en 
openbare orde.  
 
Het college heeft in de vergadering van 16 mei besloten om geen zienswijze in te dienen 
over dit ontwerp.  

 
 
Aanpassing Fort33 in verband met brandveiligheid 
Uit een in 2022 door de Veiligheidsregio Utrecht (VRU) uitgevoerde inspectie is gebleken dat 
de plafonds van Fort033 niet langer voldoen aan de regelgeving op het gebied van 
brandveiligheid. 
Er zijn aanpassingen aan de plafonds noodzakelijk die niet in het meerjarenonderhoudsplan 
(MJOP) zijn opgenomen. De benodigde aanpassing aan het pand kwalificeert zich als een 
investering omdat deze voortkomt uit een wettelijk voorschrift. Voor deze aanpassingen is 
een investeringskrediet van € 45.000 nodig en zal worden aangevraagd in de voorjaarsnota 
2023. 
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Verlengen opdracht interim directeur Fort33 
De opdracht van de interim directeur van Fort33 wordt verlengd met drie maanden. Mike 
Iking is parttime betrokken bij Fort33, voor de dagelijkse leiding, maar ook voor visievorming 
en het verkennen van samenwerking binnen Leusden.  
 
 

 Instandhouding pand aan de Lisidunalaan 2 Leusden 
Sinds januari 2023 wordt het pand aan de Lisidunalaan 2 niet langer verhuurd. Hierdoor 
komen de instandhoudingslasten toe aan de gemeente. Aangezien hier geen rekening mee 
is gehouden in de begroting 2023 e.v. zal hier een aanpassing moeten plaatsvinden. De 
verwachte kosten hiervoor zijn in 2023 € 55.000 en daarna gemiddeld € 40.000 per jaar. Op 
dit moment kunnen hier nog geen opbrengsten worden weergeven aangezien er nu nog 
geen huurder aanwezig is. De financiële effecten zullen worden verwerkt bij de 
voorjaarsnota 2023. 
  
 

Toegangscontrole en beveiliging locatie Milieustraat 
Het systeem voor toegangscontrole en beveiliging dient vervangen te worden omdat deze 
niet meer goed functioneert. Door het systeem te vervangen en aan te sluiten op het 
bestaande systeem van het gemeentehuis ontstaat er een integraal systeem, wat zowel ten 
goede komt aan het gemak als de veiligheid. De investering is echter niet opgenomen in het 
meerjarenonderhoudsplan (MJOP) waardoor een extra dotatie in de voorziening onderhoud 
gebouwen (40K) nodig is. De financiële effecten zijn verwerkt bij de voorjaarsnota 2023. 
  
 

Groot onderhoud asfalt 2023 
In 2023 wordt verwacht meer uitgaven te doen aan het onderhoud asfalt dan begroot is voor 
dit jaar. Redenen hiervoor zijn versnelde toename van schade aan de rijbanen die 
veroorzaakt zijn door de relatieve natte vorstperiodes. Uit inventarisatie komt naar voren dat 
er ruim 20 plekken extra onderhoud eisen, uit veiligheidsoogpunt kunnen we deze niet 
vasthouden tot de periode van 2024, het jaar waarin het onderhoud gepland was. De 
verwachting is dat hierdoor dit jaar €100.000,- extra nodig is. De extra locaties zullen de 
komende jaren budgettair voor verlaging zorgen, waardoor er dus sprake is van verschuiving 
van budget binnen de onderhoudsvoorziening. Bij de najaarsnota zullen de financiële 
effecten inzichtelijk zijn en worden verwerkt. 

 
 
Voortgang inkoop Regiotaxi Utrecht 
De afgelopen periode hebben 22 Utrechtse gemeenten en de Provincie Utrecht een 
aanbesteding gepubliceerd voor de Regiotaxi Utrecht per 1 januari 2024 (inkoop van vervoer 
en contractmanagement). Naar aanleiding van deze aanbesteding zijn er ruim 500 vragen 
gesteld. De gestelde vragen hebben ons doen besluiten de huidige aanbesteding in te 
trekken, de aanbestedingsdocumenten op onderdelen aan te passen en op korte termijn een 
nieuwe aanbesteding te publiceren. 
 
Er zijn enkele besluiten genomen om te sturen op een succesvol vervolg van de inkoop van 
Regiotaxi Utrecht: 

• de diensten “vervoer” en “contractmanagement” worden via twee afzonderlijke 
aanbestedingen gepubliceerd. Dit maakt onze vraagstelling duidelijker. 
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• we betrekken externe deskundigheid en capaciteit bij het op onderdelen aanpassen van 
de aanbestedingsdocumenten Regiotaxi Utrecht; 

• we zorgen voor voldoende en structurele ambtelijke capaciteit voor de verdere duur van 
het inkooptraject, de implementatieperiode en uitvoeringsperiode van de opdracht.  

 
Ook schuiven we de ingangsdatum van de nieuwe contracten vervoer op van 1 januari 2024 
naar 1 april 2024, zodat er voor geïnteresseerden voldoende tijd is voor het indienen van 
een kwalitatief goede inschrijving en er na gunning voldoende tijd is voor implementatie. 
Door het verschuiven van de ingangsdatum van de contracten zullen de huidige contracten 3 
maanden langer doorlopen. Dit kan voor de regio Eemland resulteren in eventuele 
meerkosten. Wanneer hier sprake van is, bepaalt de Bestuurlijke Stuurgroep Regiotaxi 
Utrecht hoe en door wie deze extra kosten gedekt zullen worden. De meerkosten van extra 
inhuur van externe deskundigheid worden door de Provincie Utrecht bekostigd.  
 
Wij hebben de overtuiging dat we met bovengenoemde besluiten zorg dragen voor een goed 
vervolg van het aanbestedingsproces richting nieuwe vervoerscontracten voor Regiotaxi 
Utrecht. 
 
 

Weer een inkomensafhankelijke eigen bijdrage voor de hele Wmo  
Uit de voorjaarsnota en media blijkt dat het kabinet met ingang van 2026 voor alle Wmo-
(maatwerk)voorzieningen weer een inkomensafhankelijke eigen bijdrage wil invoeren en dus 
het abonnementstarief wil afschaffen. Zij heeft haar wetsvoorstel voor de “eerlijke eigen 
bijdrage” voor enkel HH ingetrokken.  
 
Dat is natuurlijk positief nieuws en hier mogen we in Leusden met elkaar trots op zijn.  
Want sinds de introductie van het abonnementstarief in 2019 hebben we ons ertegen verzet 
omdat het abonnementstarief in strijd is met de bedoeling van de Wmo het een aanzuigende 
werking heeft en daarmee de houdbaarheid van de Wmo sterk onder druk heeft gezet. 
Daarom hebben wij ook besloten om hier tegenin te gaan door het inkomen mee te wegen 
bij een aanvraag voor HH. 
 
Wat betekent dit voornemen precies? 
Toch roept het weer invoeren van een inkomensafhankelijke eigen bijdrage ook veel vragen 
op. Want het is de vraag hoe deze nieuwe inkomensafhankelijke eigen bijdrage vorm zal 
krijgen en of dit inderdaad een (voldoende) oplossing gaat bieden. 
 
Andere vraag is wat het betekent voor onze Leusdense werkwijze en het ingestelde hoger 
beroep. Want hoewel dit besluit onze positie bij de rechter goed zal doen, betekent het niet 
dat we nu uitsluitsel hebben of onze huidige werkwijze nu mag of niet. Sterker nog; de 
rechter heeft eerder aangegeven dat het meewegen van inkomen onder de huidige wet niet 
mag. En omdat de nieuwe wet pas op zijn vroegst per 1-1-2026 in gaat, willen we wel van de 
Centrale Raad van Beroep weten: 

• Hadden wij deze beleidsvrijheid inderdaad mogen pakken? Aangezien er overduidelijk 
een fout in de wet zat. 

• Mogen wij, gezien het feit dat het rijk zelf ook deze maatregel/wet aanpast, tot die tijd 
onze werkwijze continueren? 
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Met dit oordeel kunnen we hopelijk ruim voor 2026 vooruit om de Wmo toegankelijk te 
houden. 
 

 
 
 
Vertrek YMCA 
In de RIB van 2022-6 hebben wij u geïnformeerd over het vertrek van de YMCA uit Leusden. 
Landgoed Den Treek Henschoten (hierna: DTH) en YMCA Kampeercentra zijn 
overeengekomen dat in de zomer van 2023 het gebruik van de huidige locatie aan de 
Paradijsweg 4 wordt beëindigd. 
 
Zoals bekend vertrekt de YMCA naar het Henschotermeer te Woudenberg. Om de YMCA 
daar te kunnen faciliteren is een nieuw bestemmingsplan in Woudenberg noodzakelijk. Het  
ontwerp bestemmingsplan heeft daar ter inzage gelegen. Tegen het ontwerp plan zijn 
zienswijzen ingediend. Naar aanleiding van de reacties over de aanwezigheid van een das 
wordt zekerheidshalve nader onderzoek uitgevoerd. Zolang dit loopt is het bestemmingsplan 
niet uitvoerbaar. De YMCA heeft daarom de gemeenten Woudenberg en Leusden verzocht  
om de behandeling van het bestemmingsplan voorlopig stil te zetten. 
 
De rentmeester van DTH heeft toegezegd dat de YMCA tot het einde van het seizoen, te 
weten eind september 2023, op de locatie aan de Paradijsweg 4 haar activiteiten mag 
voortzetten.  
 
 

Update Wijkaanpak mei 2023 
In Leusden wordt samen met buurtbewoners voortvarend gewerkt aan de wijkaanpak 
energietransitie volgens de Handreiking wijkaanpak Leusden 
 
Duurzame maatregelen voor Skidak- en Ruimtewoningen in Alandsbeek 
In de wijken Alandsbeek west en -oost zijn we volop aan de slag. Daar werken we samen 
met de Doetank, een consortium van een aantal deskundige partijen. In deze wijken zijn 3 
typen woningen: de Skidakwoning, de Ruimtewoning en de Golfplatendakwoning. De 3 
typen huizen zijn gescand met een zogenaamde blowerdoortest om te ontdekken waar de 
lucht-lekkages zitten en waar voldoende isolatie ontbreekt. Gebaseerd op deze scans zijn er 
woningverduurzamingsadviezen gemaakt.  
Ook in Alandsbeek werken we met buurtbegeleiding vanuit de Groene Belevenis en hebben 
we bewoners en energiegidsen die samen in de Wijkkamer inloopspreekuur houden.  
 
Skidakwoningen 
Voor voldoende isolatie van hun dak moeten de eigenaren van Skidakwoningen een 
vergunning aanvragen omdat het isolatiepakket een vergroting van het dakvolume tot gevolg 
heeft. Dit is geen gemakkelijke te realiseren maatregel. Daarnaast wil men zonnepanelen op 
het dak kunnen bevestigen. Daarom maken we voor deze bewoners een “Toolkit” voor 
dakverbetering. Hierin worden dakontwerpen (met twee versies dakbedekking) en 
tekeningen opgenomen die door een architect zijn gemaakt in afstemming met de 
welstandcommissie en een actief bewoners team. Voor de 300 skidakeigenaren is er een 
bijeenkomst gehouden op 11 april waarbij deze ontwerpen en tekeningen (de Toolkit) zijn 
gedeeld. Er waren 65 aanwezigen en men was tevreden bleek, uit de enquête (gem. cijfer 4 
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van de 5). De presentatie op de bijeenkomst is gefilmd zodat de informatie later kan worden 
gedeeld. 
Begin 2023 is er een Buurtteam Duurzaam Alandsbeek opgericht met 8 actieve bewoners, 
die als eerste daad een gezamenlijke inkoopactie gaan organiseren in de 2e helft van 2023. 
 
 
Ruimtewoningen 
Voor eigenaren van de Ruimtewoningen is er een voorlichtingsvideo gemaakt en een 
adviesrapport specifiek voor dit type woning opgesteld, alles in samenwerking met bewoners 
die zich vorig jaar hadden aangemeld. Deze “Ruimteglossy” en de opname van de 
voorlichtingsvideo zijn te zien op de site van IkWilWatt, op de wijkpagina van Stichting 
Alandsbeek.  
Ook voor de 178 ruimtewoningeigenaren is een bewonersbijeenkomst gehouden op 13 
maart. Op deze bijeenkomst werd het GLossyrapport gepresenteerd. Er waren 30 
aanwezigen en men was tevreden over de bijeenkomst (gem cijfer 3,9 van de 5). Voor deze 
bijeenkomst is eveneens de presentatie gefilmd zodat de informatie later nog kan worden 
gedeeld. 
Ook voor dit type huizen is een Buurtteam van actieve ruimtebewoners opgestaan om 
ambassadeur voor de rest van de wijk te worden. Daarnaast is de Doetank bezig met het 
organiseren van een regionaal marktaanbod van aannemers, installateurs en dakdekkers 
voor de Ruimtewoningeigenaren waarbij er extra aandacht is voor de afstemming tussen 
aanbod en de vraag en behoefte van bewoners en de juiste verduurzamingsmaatregelen. 
 
Proeftuin Rozendaal 
De proeftuin Eurowoningen loopt ook goed. Er is een nieuwe werkgroep in het leven 
geroepen om acties rond het thema inclusiviteit met mensen uit de wijk uit te voeren. Een 
eerste bijeenkomst is met leden van het bewonerspanel en het Buurtteam gehouden. De 
vraag die centraal stond was: Hoe kunnen we ervoor zorgen dat we iedereen die mee wil 
doen maar obstakels ervaren, goed in beeld krijgen. Een  bijeenkomst met een groep 
senioren (70+) staat gepland. 
Hieronder volgt een opsomming van de resultaten in de afgelopen 4 maanden: 

• Sinds 1 november is de subsidie van de Proeftuin Aardgasvrije Wijken beschikbaar voor 
verduurzamingsmaatregelen voor alle 476 Eurowoning eigenaren met terugwerkende 
kracht voor maatregelen vanaf 1 januari 2020 (sinds de eerste PAW-aanvraag). Er zijn 
inmiddels 92 subsidies toegekend aan bewoners vanuit de PAW-subsidie waarvan 2 
voor een warmtepomp. Er is van 84 adressen tot nu toe één aanvraag ingediend. Totaal 
is er € 157.500 aan subsidie verstrekt. 

• Er is een zijgevel onderzoek uitgezet naar de mogelijkheden om de zijgevels goed te 
kunnen isoleren met behoudt van de siertegels.  

• Er is een enquête gehouden onder bewoners met een respons van 41 %. Een groep van 
10 % geeft aan op korte termijn van het aardgas af te willen.  

• Uit de vergelijking van deze en voorgaande enquêtes blijkt ook dat er in de periode 2020-
2022 (het Buurtteam was in deze periode al actief)  6 x zoveel maatregelen zijn genomen 
dan in de 10 jaar ervoor. MAW de communicatie en informatie activiteiten van het 
Buurtteam in wijk hebben effect. 

• Er is een webinar over financiën gehouden i.s.m. warmtefonds. Er waren 64 
aanmeldingen. Een webinar over de cv-ketel is in voorbereiding. 

• Er zijn 13 maatwerkadviezen afgegeven vanaf het begin van dit jaar. 

https://www.ikwilwatt.nl/alandsbeek/
https://www.ikwilwatt.nl/alandsbeek/
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• Er zijn 220 vragen beantwoord  die via de website van het Buurtteam zijn binnen 
gekomen. 

• Er zijn 3 tal financiële vragen beantwoordt. 

• Er zijn 2 Buurtcafés georganiseerd met in het totaal meer dan 60 bezoekers.  

• Er hebben 75 huishoudens meegedaan aan de collectieve inkoopactie ‘isolatie 
kruipruimte’. 

 
Akkerhoeve 
In Akkerhoeve zijn een aantal bewoners met veel vragen over vloer en spouw. Er is een 
informatieavond georganiseerd voor 25 bewoners op 20 april 2023. Er is hieruit groep 
ontstaan die zich samen gaat richten op inkoopacties.  
 
 

Aanpassen receptiebalie en balie burgerzaken 
De baliemedewerkers van de receptie en burgerzaken bevinden zich niet in de beveiligde 
schil van het Huis van Leusden. Bij escalerende situaties kunnen bezoekers nu vrij snel 
direct toegang verkrijgen tot hun werkomgeving. Een aantal incidenten heeft geleid tot een 
afgenomen gevoel van veiligheid door de betrokken collega’s. Bij escalerende incidenten 
komt weliswaar het agressie response team in actie maar dit is niet voldoende om de 
(ervaren) veiligheid van de betrokken medewerkers volledig te kunnen waarborgen.   
Ook de Ondernemingsraad heeft de ervaring van onveiligheid van medewerkers 
gesignaleerd en heeft de bestuurder verzocht om over te gaan tot maatregelen. 
 
Door de aanpassing van de receptiebalie en de balie burgerzaken is het voor bezoekers van 
het Huis van Leusden minder makkelijk om in direct, fysiek contact te komen met de 
medewerkers van publiekszaken. De voorgestelde maatregelen behelzen onder andere: 

• tijdelijke ‘kuchschermen’ bij zowel de receptie als bij burgerzaken worden vervangen 
door een permanente glaswand; 

• privacy schermen bij burgerzaken worden vervangen door grotere schermen om de 
privacy van bezoekers verder te vergroten; 

• lage toegangsdeurtjes bij de receptie worden vervangen door grotere deuren die alleen 
vanuit de binnenzijde te openen zijn; 

• de achterzijde van de receptie, die nu toegankelijk is vanuit het openbaar gebied, wordt 
afgesloten; 

• het verplaatsen van de locatie van het Facilitair Service Punt (FSP) tot naast de receptie, 
vanuit deze locatie is het FSP meer zichtbaar en direct gelegen aan de receptie en kan 
eerder bijgesprongen worden in het geval zich potentieel onveilige situaties voordoen. 

 
Daarnaast worden er enkele kleinschalige verbeteringen doorgevoerd ter verbetering van de 
klant- en gebruikersvriendelijkheid. Dit betreft het plaatsen van een tekentafel voor kinderen, 
een tassenplank en een doorgeefluik voor de post.    
De aanpassingen worden gedaan voor een bedrag van € 35.000. De financiële gevolgen 
worden verwerkt in de voorjaarsnota 2023 en daarmee ter vaststelling aangeboden aan de 
raad. 
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